
SHbJrä Zeer Geheim 

RAAD VOOR EUROPESE ZAKEN 
Ex. nr 

Nr- 106 64 

Notulen van de vergadering gehouden op 
vrijdag 7 oktober 1983 in het Catshuis 
' s morgens van 8.30 uur tot 10.00 uur 

Aanwezig: minister-president Lubbers en de ministers 
Van Aardenne, Braks, Van den Broek, De Koning, 
Ruding en Schoo alsmede staatssecretaris 
Van Eekelen. 

Voorts zijn aanwezig de heren Bergman (L&V), 
Van Blankenstein (SZW), Boele (EZ), 
Engering (Fi), Van de Graaf (AZ), Nieman (BuZa), 
Posthumus Meyjes (BuZa), Rutten (PV-EG), 
Van Ulden (BuZa) 

Secretaris : mr. J.P.M.H. Merckelbach 
Adjunct-secretaris: mr. T.J.M. van Oorschot 

1. Notulen van de vergadering van 16 september 19 8 3 
(nr. 10630 en 10630 b) 

De notulen worden vastgesteld met inacht
neming van de wijzigingen opgenomen in bijlage I. 

2. Mededelingen 

a. Datum volgende vergadering 

De volgende vergadering van de REZ ter 
voorbereiding van de Speciale Raad van 9 t/m 11 
november 198 3 zal plaatsvinden op vrijdag 4 november 
om 8.30 uur. 

Staatssecretaris Van Eekelen deelt mede 
dat de Speciale Raad op 9 november 1983 om 18.00 uur 
zal beginnen te Rhodos. Op deze dag zal derhalve 
gereisd kunnen worden. De volgorde van de te behandelen 
onderwerpen is nog niet bekend. 
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de prijs daarvan is dat men langer zal dienen door 
te gaan met de MCB's, dan is dat een minder groot 
kwaad. 

Minister Van Aardenne merkt op dat, ook al 
wordt de voorkeur gegeven aan maatregelen in het 
kader van het prijsbeleid, toch iets zal moeten worden 
gedaan aan de MCB's. Deze komen ten goede aan de BRD 
en aan Nederland, landen met de laagste inflatie. 
Indien de prijzen bevroren worden zullen de lidstaten 
met een hoge inflatie eisen dat iets aan de MCB's 
wordt gedaan. 

De minister-president merkt op dat er ten 
aanzien van de BRD twee kwesties spelen: de MCB's en 
de budgettaire onevenwichtigheden. Spreker zou om 
tactische reden de kwestie van de MCB's buitengewoon 
hard willen blijven spelen totdat er een regeling is 
tot stand gekomen met betrekking tot de budgettaire 
onevenwichtigheden en de Duitse bijdrage. 

Minister Van den Broek wijst er op dat in 
het gesprek met premier Thatcher hier al enige lucht 
in is gespoten door erop te wijzen dat de BRD enigszins 
tegemoet kan worden gekomen ten aanzien van de 
automatische afbouw van de MCB's in ruil waarvoor de 
BRD een meer restrictief prijsbeleid zal voeren. 

Minister Braks dringt er op aan de BRD ten 
aanzien van de MCB's zwaar onder druk te houden. 

De minister-president concludeert als volgt: 
De delegatie zal, zeker zolang geen zekerheid bestaat 
omtrent de Duitse opstelling in het overleg over de 
budgettaire onevenwichtigheden, zich blijven verzetten 
tegen het Duitse voorstel inzake de mcb's en het 
Commissievoorstel steunen. 

De raad stemt hiermee in. 
d. Financiële discipline inzake landbouwgarantie-

uitgaven 

De minister-president vraagt of het de 
bedoeling is de nota financiële discipline inzake de 
landbouwgarantie-uitgaven, die is gevoegd bij de 
conclusies van de coördinatiecommissie, formeel in 
te dienen. 

Staatssecretaris Van Eekelen is voorstander 
van formele indiening. De nota is door de heer Rutten 
mondeling reeds toegelicht in de Groupe Unique. 

De heer Rutten wijst er op dat zijn uiteen
zetting in de Groupe Unique is terug te vinden in het 
document van het Raadssecretariaat voor de Speciale 
Raad. Spreker acht de nota in zijn huidige vorm niet 
geschikt voor indiening. 

De minister-president constateert dat de 
inhoud van de nota reeds in essentie in Brussel beken, 
is. In de interventies tijdens de Speciale Raad kan 
hier verder op worden ingegaan. 
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Minister Ruding acht het uitstekend dat 
ambassadeur Rutten de essentie van de nota naar voren 
heeft gebracht. Het stuk als zodanig is nog niet ge
schikt voor Europese consumptie. 

Minister Van Aardenne geeft er de voorkeur 
aan niet een eigen nota in te dienen, maar het voorstel 
van het VK te steunen mits daarin een meerjarige 
normstelling wordt aangebracht. 

Staatssecretaris Van Eekelen zou daarentegen 
enige afstand willen nemen van het Britse voorstel 
teneinde te bereiken dat uiteindelijk het voorstel van 
de Commissie kan worden aanvaard. 

De heer Rutten wijst er op dat zowel het VK 
als Nederland een juridisch bindende,norm in een 
verordening willen vastleggen terwijl de Commissie 
en de andere lidstaten slechts een politiek committment 
willen aangaan, vast te leggen in een uitspraak van 
de Europese Raad. 

Minister Van Aardenne is daarom van mening 
dat Nederland zich moet aansluiten bij het VK voor 
wat betreft de aanvaarding van die juridisch bindende 
norm, daarbij enige afstand nemend van bepaalde details 
uit het Britse voorstel. 

De heer Posthumus Meyjes is van mening dat 
het VK voorstel te extreem en te theoretisch is en 
daarom niet te verdedigen valt. Derhalve is het beter 
een eigen stuk in te dienen dat flexibeler is en meer 
kans op aanvaarding maakt. 

Minister Ruding is het eens met het pleidooi 
voor een juridisch bindende norm, doch acht het beter 
volgende week tijdens de Speciale Raad het Nederlandse 
voorstel mondeling toe te lichten en daarbij afstand 
te nemen van.bepaalde details van het Britse voorstel. 

Minister Braks waarschuwt voor het indienen 
van een derde Nederlandse nota op landbouwgebied. Hij 
acht het beter geleidelijk aan het Nederlandse stand
punt te ontwikkelen in de discussies en de stukken van 
het Raadssecretariaat. 

De heer Rutten is het hiermee eens. Wellicht 
blijkt in de discussie welke punten nog nader dienen 
te worden uitgewerkt. 

Minister Van den Broek vraagt of het 
Ministerie van Financiën, nog de voorkeur geeft aan een 
jaarlijkse fixering van de norm, zoals blijkt uit de 
conclusies van de coördinatiecommissie. 

Minister Ruding heeft inderdaad een voorkeur 
voor een jaarlijkse fixering van de norm. Als echter 
de juridische binding van de norm kan worden bereikt 
door een meerjarige normstelling te aanvaarden 
heeft spreker daar geen bezwaar tegen. 
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De minister-president concludeert als volgt: 

1° De delegatie zal het mondeling in de Groupe Unique 
gepresenteerde Nederlandse voorstel nader toelichten. 
Daarbij zal worden aangegeven dat Nederland aan
vankelijk de voorkeur gaf aan een jaarlijkse fixering 
van de juridisch bindende norm voor de uitgaven 
en dan ook de voorgestelde normstelling gebaseerd 
op een meerjarige periode als een belangrijke 
concessie beschouwt. 

2° Na afloop van de Speciale Raad wordt bezien of het 
Nederlandse voorstel alsnog schriftelijk zal 
worden ingediend. 

De raad stemt hiermee in. 

e. Nieuw communautair beleid 

Staatssecretaris Van Eekelen merkt op dat 
onze positie nog niet erg duidelijk is. 

Minister Van Aardenne licht toe dat er 
drie memoranda ten aanzien van het nieuwe beleid zijn 
ingediend, een Frans, een Brits en een Duits stuk. 
Het Franse memorandum is het meest uitgewerkt, doch 
tevens het gevaarlijkst. Het bevat een aantal verstandige 
ideeën, maar de Europese industriële ruimte en..het 
afschermen daarvan van de buitenwereld vormt het 
centrale thema. Dit systeem werkt niet, zoals gebleken 
is in de textielsector, waar zelfs interne handels
belemmeringen werden opgeworpen omdat het ene land 
anders reageert dan het andere. Verder wordt het begrip 
Europese onderneming nader uitgewerkt, maar de definitie 
daarvan is nog steeds niet duidelijk. Waar dienen bij
voorbeeld de aandeelhouders te zijn gevestigd. Kan 
dit een onderneming zijn die gevestigd is in de Gemeen
schap, doch waarvan de aandeelhouders zich buiten de 
Gemeenschap bevinden, of dienen de aandelen juist in 
Europese handen te zijn. Spreker vreest dat het Franse 
voorstel de interne markt zal ondergraven. 

Minister Ruding is het hiermee eens. 
De heer Rutten is van mening dat de interne 

markt niet wordt ondergraven omdat deze in feite nog 
niet bestaat. Het gaat om de vraag of wij bereid zijn 
interne handelsbelemmeringen op te heffen in samenhang 
met een beleid ten aanzien van derde landen. 

Minister Van Aardenne geeft toe dat de 
interne markt niet goed functioneert, maar dit mag nog 
niet leiden tot de stelling dat Europa zichzelf moet 
redden. Dat leidt ertoe dat de assemblage van Japanse 
auto's binnen de Gemeenschap,maar niet in Frankrijk, 
voor Frankrijk onaanvaardbaar is. En dat leidt er weer 
toe dat de binnengrenzen verder worden opgetrokken. 


